

What they said about the Court

Ce qu'ils ont dit sur la Cour

Winston Churchill
Prime Minister of Great Britain, (1943)



"We must try to make the Council of Europe, or whatever it may be called, into a really effective league with all the strongest forces concerned woven into its texture with a high court to adjust disputes."

« Nous devons nous efforcer de faire du Conseil de l'Europe, ou quelle que soit son appellation, une ligue vraiment efficace au sein de laquelle toutes les plus grandes forces concernées sont étroitement liées, avec une haute juridiction pour régler les différends. »

Mary Robinson
President of Ireland (1994)



"As a lawyer who has had the privilege of appearing before both the Commission and Court of Human Rights, I can testify to the excellence of their reputation in the national and international legal community ..."

« J'ai eu moi-même le privilège d'intervenir en tant qu'avocat devant la Commission et la Cour européennes des Droits de l'Homme, et je peux témoigner de leur excellente réputation dans la communauté des juristes nationaux et internationaux (...). »

Beatrix, Queen of the Netherlands (2002)



"... the work of the Council of Europe and the European Court of Human Rights, created by the Council, is invaluable, for this is where the individual citizen can turn directly to an independent European judicial body. Accordingly, the Court's judgments have great normative value."

« (...) Les travaux du Conseil de l'Europe et de la Cour européenne des Droits de l'Homme créée par le Conseil ont une valeur inestimable. Le citoyen peut ainsi s'adresser directement à une instance judiciaire européenne indépendante. Les décisions de la Cour ont une grande valeur normative. »

Angela Merkel, Chancellor of the Federal Republic of Germany (2008)



"Everyone can assert their rights before the European Court of Human Rights ... It is a system that is unique in the world."

« Chacun peut faire valoir ses droits devant la Cour européenne des droits de l'homme (...). C'est un système unique au monde. »

Henri, Grand Duke of Luxembourg (2015)



"... the judgments of the European Court of Human Rights have led to fundamental changes in our legislation ..."

« (...) Les arrêts de la Cour européenne des droits de l'homme ont conduit à des modifications en droit interne fondamentales (...) »

Tarja Halonen
President of Finland (2012)



"We must bear in mind that the Court has been a true success story – as I said, it is full of sad stories with happy endings – which is why people are so interested in it."

« Nous devons garder à l'esprit que la Cour est une véritable réussite avec tant d'histoires tristes qui finissent bien et c'est pourquoi elle suscite un tel intérêt! »

Felipe VI, King of Spain (2017)



"The Court's doctrine strengthens our State where the rule of law is concerned."

« La jurisprudence de la Cour enrichit et renforce notre État de droit. »

Emmanuel Macron
President of the French Republic (2017)



"The European Court of Human Rights is a unique achievement that does honour to Europe ..."

« La Cour européenne des droits de l'homme est une réalisation unique qui honore l'Europe (...). »